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سرمقاله

 پنجشنبه؟ شنبه؟
یا حق انتخاب مصرف کننده

ادامه از صفحه یک
ایجاد محدودیت برای مصرف کننده به اسم تراز 

تجاری
درگیر  ایران  اقتصاد  که  است  این  واقعیت 
جای  به   پنجشنبه  تعطیلی  و  شده  ذی نفعان 
تنها  ندارد.  اهمیتی  ذی نفعان  این  برای  شنبه 
کسب وکارهای کوچک و بخش خصوصی از این 

موضوع دچار مشکل می شوند.
در اقتصادی که واردات خودرو و لوازم خانگی 
ممنوع است و به نام تولید ملی، انحصار ایجاد 
می شود،  محدود  مردم  انتخاب  حق  و  شده 
تعطیلی پنجشنبه یا شنبه تفاوتی ندارد. در ایران 
هیچ یک از شرکت های خارجی نمایندگی ندارند 
و مردم ایران نمی توانند مثل مردم بقیه کشورها، 
پرداخت  شرایط  و  گارانتی  با  را  اصل  کالاهای 
اقساطی خریداری کنند. اقتصاد باید آزاد باشد؛ 
نه اینکه به اسم تراز تجاری، برای مصرف کننده 

محدودیت ایجاد شود.
بهتر است اتاق بازرگانی به  جای تاکید روی 
آزادی  پایین  رتبه  بهبود  بر  شنبه ها،  تعطیلی 
اقتصادی ایران تاکید کند. آن هم با آزادسازی 
موجب  و  ایرانیان  نیاز  که  محصولاتی  واردات 
بالا رفتن کیفیت زندگی آنهاست فرض کنیم در 
بهترین حالت، روزهای شنبه و یکشنبه تعطیل 
شوند؛ حال قدم بعدی چیست؟ با رتبه تجارت 

خارجی کنونی اقتصاد ایران چه می توان کرد؟
متاسفانه به جای تاکید بر حق انتخاب مصرف 

کننده فقط دنبال موارد فرعی هستیم.

خبر

اخبار

یک فراکسیون اقلیت اصلاح طلبان 
و دو فراکسیون اصولگرا در مجلس 

شکل خواهد گرفت
شورای  مجلس  انتخابات  دوم  دور  داوطلب 
انگیزه ای که در  با همان  اسلامی گفت: مردم 
مرحله اول پای صندوق رای آمدند، در دور دوم 

هم شرکت کنند.
ابوالقاسم جراره در گفت وگو با ایسنا، درباره 
شورای  مجلس  انتخابات  دوم  دور  اهمیت 
اسلامی، اظهار کرد: اهمیت دور دوم انتخابات 
مردم  بناست  چون  نیست،  کمتر  اول  دور  از 
بهترین افراد را انتخاب کنند. در دور دوم رقابت 
کرسی  برای ۴۵  نفر  چون ۹۰  است،  شدیدتر 
حضور  با  باید  هم  مردم  کرد.  خواهند  رقابت 
خودشان در انتخابات مرحله دوم، افراد اصلح 

را انتخاب کنند.
وی افزود: درست است که ۲۴۵ نماینده در 
انتخابات مرحله اول به مجلس راه یافته و قالب 
اصلی مجلس شکل گرفته است اما ۴۵ کرسی 
رای  زیرا  دارد،  زیادی  اهمیت  هم  مانده  باقی 
طرح ها  بررسی  در  نمایندگان  تک  تک  نظر  و 
کار  در مجلس یک  کار  دارد.  اهمیت  لوایح  و 
جمعی است و رای تک تک نمایندگان اهمیت 
اول  دور  در  چون  نگویند  مردم  بنابراین  دارد، 
شرکت کردند دیگر نیازی نیست که در دور دوم 
هم شرکت کنند. مردم با همان انگیزه ای که در 
مرحله اول پای صندوق رای آمدند، در دور دوم 

هم شرکت کنند.
اسلامی  شورای  مجلس  ادوار  نماینده  این 
خاطرنشان کرد: در دور دوم انتخابات نفرات برتر 
با کسب هر میزان رایی می توانند راهی مجلس 
شوند و دیگر حد نصابی وجود ندارد، شاید همین 
مساله اهمیت میزان رای را کاهش دهد، ولی 
حضور در دور دوم انتخابات و میزان مشارکت 
بالا فرصتی برای انتخاب بهترین نمایندگان است 
بنابراین مردم از این فرصت استفاده کنند و به 
کسانی رای دهند که در عمل ثابت کرده اند که 
پایبند به وعده های خود هستند، نه آنها که فقط 

شعار می دهند.
جراره به اشاره به اینکه پیش بینی من است 
شکل  دوازدهم  مجلس  در  فراکسیون  سه  که 
اقلیت  فراکسیون  یک  گفت:  گرفت،  خواهد 
اصلاح طلبان و دو فراکسیون اصولگرا در مجلس 
به  باید  فراکسیون ها  این  شکل خواهد گرفت. 
سمت رقابت صحیح برای تحقق مطالبات مردم 
بروند. رقابت صحیح در جهت تحقق مطالبات 
مردم هم به تقویت جایگاه مجلس کمک می کند 
و هم موجب اتخاذ تصمیمات  کارشناسی شده 
تحقق  سمت  به  باید  فراکسیون ها  می شود. 
خواسته های مردم با یکدیگر رقابت کنند و این 

رقابت به نفع مجلس و مردم خواهد شد.

رهبر معظم انقلاب: 
نیرو های مسلح چهره خوبی از 

اقتدار خود را به نمایش گذاشتند
فرمانده کل قوا در دیدار جمعی از فرماندهان 
عالی نیروهای مسلح از عملکرد همراه با تدبیر 
نیروهای مسلح در حوادث اخیر قدردانی و بر در 
دستور کار بودن نوآوری در تسلیحات، شیوه ها و 

شناخت روش های دشمن تاکید کردند.
آیت الله خامنه ای  ایسنا، حضرت  گزارش  به 
رهبر معظم انقلاب اسلامی ظهر امروز یکشنبه 
نیروهای  عالی  فرماندهان  از  دیدار جمعی  در 
و  تلاشها  از  صمیمانه  قدردانی  ضمن  مسلح 
موفقیتها در قضایای اخیر، تاکید کردند: به لطف 
خداوند نیروهای مسلح چهره خوبی از توانایی ها 
و اقتدار خود و همچنین یک چهره ستودنی از 
ملت ایران به نمایش گذاشتند و ظهور قدرت 
اراده ملت ایران در عرصه بین المللی را به اثبات 

رساندند.
و  ارتش  روز  تبریک  ضمن  قوا  کل  فرمانده 
همچنین سالروز تاسیس سپاه پاسداران انقلاب 
اخیر  دستاوردهای  اینکه  بر  تاکید  با  اسلامی، 
نیروهای مسلح موجب ایجاد احساس شکوه و 
عظمت درباره ایران اسلامی در چشم جهانیان 
و ناظران جهانی شده است، افزودند: موضوع 
تعداد موشک های شلیک شده و یا موشک های 
به هدف اصابت کرده که طرف مقابل بر روی 
آنها متمرکز شده، موضوع دست دوم و فرعی 
ملت  اراده  قدرت  ظهور  اصلی  موضوع  است، 
ایران و نیروهای مسلح در عرصه بین المللی و 
اثبات آن است، که ناراحتی طرف مقابل نیز از 

همین موضوع است.
رهبر انقلاب اسلامی با قدردانی از لحاظ شدن 
تدبیر در اقدامات نیروهای مسلح گفتند: حوادث 
با هزینه و دستاورد همراه هستند و  گوناگون 
مهم آن است که با تدبیر، از هزینه ها کاسته و 
بر دستاوردها افزوده شود و این کاری است که 
نیروهای مسلح در حوادث اخیر به خوبی انجام 
قدردانی  با  خامنه ای  آیت الله  حضرت  دادند. 
از تلاشها و فعالیت های سپاه، ارتش و نیروی 
انتظامی، نیروهای مسلح را به استمرار تلاش و 
حرکت برای مواجهه با دشمنی ها و دشمن ها با 
تکیه بر نوآوری و ابتکار توصیه و خاطر نشان 
کردند: یک لحظه هم نباید متوقف شد زیرا توقف 
به معنای عقب گرد است، بنابراین باید نوآوری 
شناخت  همچنین  و  شیوه ها  و  تسلیحات  در 
روش های دشمن همواره در دستور کار باشد. 
ایشان با تاکید براینکه حیثیت ملت ایران باید 
افزودند: ضمن  باشد،  برجسته  دنیا  در چشم 
شناسایی استعدادها و نیروهای توانمند و خلاق، 
به خداوند متعال حسُن ظن داشته باشید و به 
او توکل کنید و بدانید که وعده خداوند در دفاع 
از مومنین حتمی و تخلف ناپذیر است. رهبر 
تشکر  دیدار همچنین  این  در  اسلامی  انقلاب 
رده های  و  فرماندهان  خانواده های  از  ویژه ای 
مختلف ارتش، سپاه و نیروی انتظامی داشتند 
و خاطر نشان کردند: بار اصلی زحمات بردوش 
که  است  مسلح  نیروهای  فرزندان  و  همسران 
سختی ها را تحمل می کنند. در این دیدار سردار 
سرلشکر باقری رئیس ستاد کل نیروهای مسلح 
با اشاره به تحولات بزرگ سال ۱۴۰۲ و همچنین 
هفته های آغازین سال ۱۴۰۳ از جمله عملیات 
صادق«  »وعده  عملیات  و  »طوفان الاقصی« 
در تنبیه رژیم صهیونیستی گزارش کوتاهی از 
آخرین آمادگی ها و توانایی های نیروهای مسلح 

ارائه کرد.

قالیباف: 
دولت و مجلس در موضوعات مرتبط 

با ارز اتفاق نظر داشته باشند
رییس مجلس شورای اسلامی گفت که که 
باید دولت و مجلس در موضوعات مرتبط با ارز 
با هم اتفاق نظر داشته باشند تا مردم از این 

وضعیت بیش از پیش آسیب نبینند
به گزارش ایسنا، جلسه بررسی مسائل ارزی 
با حضور خاندوزی وزیر اقتصاد و امور دارایی، 
پورابراهیمی  مرکزی،  بانک  کل  رییس  فرزین 
الدین  رئیس کمیسیون اقتصادی، سیدشمس 
حسینی رئیس کمیسیون جهش و رونق تولید، 
و  صنایع  کمیسیون  رئیس  تالارپشتی  اکبری 
حجت الاسلام بحرینی و محسن زنگنه اعضای 
بودجه  و  برنامه  و  اقتصادی  کمیسیون های  
مجلس و تعدادی از کارشناسان مرکز پژوهش 

ها در دفتر رئیس مجلس برگزار شد.
در این جلسه محمدباقر قالیباف رئیس مجلس 
شورای اسلامی گفت که مشکلات مربوط به ارز 
برای مردم و اقتصاد کشور غیر قابل تحمل شده 
است. وی تاکید کرد که باید دولت و مجلس در 
موضوعات مرتبط با ارز با هم اتفاق نظر داشته 
از پیش  این وضعیت بیش  از  تا مردم  باشند 
آسیب نبینند؛ بنابراین لازم است دو قوه به یک 
تصمیم مشترک برسند تا از قوای مجریه و مقننه 

یک حرف شنیده شود.

این  مهم  بخش های  آنلاین،  اقتصاد  گزارش  به 
گفت وگو را در ادامه می خوانید:

دنیا دیگر دنیای دوقطبی نیست، حتی موضوع 
رو  به  رو  جدی  چالش  با  جهان  در  بودن  قطبی 
است؛ لذا باید این واقعیات را درک کرد. مهمترین 
عامل در نظام قطبی عامل وفاداریست و ما هنوز 
روابط  از  توهمی  نظرم  به  تصور  این  اساس  بر 
زود  خیلی  بعد  می کنیم.  عمل  و  داریم  جهانی 
دلسرد می شویم که چرا روس ها یا چینی ها با ما 
درست  اگر  که  صورتی  در  کردند؟  رفتار  اینگونه 
روابط  در  رفتار  مبانی  امروز  که  دهیم  تشخیص 
را  توقعاتی  چنین  نه  حتماً  است  چگونه  جهانی 
ایجاد  که  می کنیم  اقداماتی  نه  داشت،  خواهیم 
فدا  را  خودمان  نه  بکند.  ما  برای  توقعاتی  چنین 
برای کسی می کنیم و نه توقع داریم که آن ها برای 

ما این کار را بکنند.
باید روابط سازنده با همه کشور ها داشته باشیم. 
معتقدم که بدون روابط سازنده نه با شرق می توانیم 
رابطه خوبی داشته باشیم نه با غرب. یعنی بدون 
اینکه با غرب رابطه داشته باشیم نمی توانیم با شرق 

رابطه داشته باشیم و برعکس هم همینطور است.
تا زمانی که ما با روسیه و چین رابطه نداریم، 
جانبه  همه  و  فراگیر  رابطه  ما  با  هم  غرب  حتما 
نخواهد داشت. تا زمانی که در ها به روی غرب از 
سوی ایران بسته باشد، حتما روسیه و چین هم 
احساس می کنند که کنشگر این حوزه هستند و 
اینکه  بدون  می کنند  تحمیل  ما  بر  را  منافعشان 

منافع ما را در نظر داشته باشند.
اگر قرار است جهان جنگ اقتصادی داشته باشد 

این جنگ باید بین چین و آمریکا باشد.
دست  از  ما  را  ترامپ  آقای  با  مذاکره  فرصت 
ندادیم. با همه احترامی که برای دوست و همکار 
عزیزم آقای احمدی قائل هستم، اعتقاد دارم که 
نیمی از قضیه را دیده اند. چرا که آقای ترامپ یک 

بخشی از معادله است و کل معادله نیست.
دو  توافق  یک  می تواند  حداکثر  ترامپ  آقای 
صفحه ای مثل آن که با کره شمالی امضا کرد را 
امضا کند. آقای ترامپ نه توانش را داشت و نه 
در  که  همانطور  می دهد،  اجازه  آمریکا  ساختار 
کره شمالی اجازه ندادند که ایشان وارد یک توافق 

محتوایی جدید شود.
با توافق دو صفحه ای هم هیچ مشکلی از کسی 
انداختن  عکس  فرصت  یک  فقط  نمی شود،  حل 
شمالی  کره  برای  است  ممکن  که  می شود  فراهم 
کره  رهبران  همیشه  چون  بود؛  خوبی  فرصت 
شمالی دوست داشتند که با روسای جمهور آمریکا 
نمی کردند  پیدا  را  فرصت  این  چون  شوند.  دیده 

کاخ سفید خارج  از  اینکه روسای جمهور  از  بعد 
با  و  می کردند  دعوت  را  آن ها  معمولاً  می شدند 
آن ها عکس یادگاری می انداختند؛ لذا این پیروزی 
برای آن ها بود و یک پیروزی هم برای آقای ترامپ 
بود که خاصیت نارسیستی اش را آبیاری کند؛ لذا 
این قسمت از فرمایش آقای احمدی کاملاً درست 
است که ترامپ علاقه داشت که این کار را انجام 
در  که  همانطور  که  بعدی اش  قسمت  اما  دهد؛ 
اجلاس ویتنام آمریکا و کره شمالی دیدیم این افراد 

دیگر هستند که تصمیم می گیریم.
مذاکره  به  دعوت  بار  چند  بنده  از  ترامپ  آقای 
کرد، ولی ما که اجازه برای مذاکره نداشتیم. اما آقای 
بولتون در کتاب »اتاقی که در آن اتفاق افتاد« کاملاً 
تشریح می کند که هربار ایشان تا مرز استعفا پیش 
رفت برای اینکه مانع از مذاکره شود. خیلی هم با آب 
و تاب توضیح می دهد که در هر دو مورد استعفا 

نگرفت  صورت  مذاکره  وقتی  و  نوشت  را  نامه اش 
خیالش راحت شد. اما همین نشان می دهد، اگر 
بنده با آقای ترامپ مذاکره کرده بودم یا آقای دکتر 
روحانی مذاکره بودند، نهایتاً همین بولتون بودند که 

باید این مذاکرات را به نتیجه می رساندند.
بعضی ها ایراد می گیرند که آقای بولتون و پومپئو 
از ابتدای سال ۹۷ وارد کاخ سفید شدند، یعنی از 
آوریل سال ۲۰۱۸، لذا می گویند چرا از دوران آقای 
تیلرسون  آقای  با  من  نکردید.  استفاده  تیلرسون 
آقای  به هیچ وجه  داشتم،  دیدار  در جلسه ۱+۵ 
لازم  اعتماد  و  نبود  مذاکره  ظرفیت  در  تیلرسون 
را از سوی آقای ترامپ برای این که مذاکره کند، 
ظرف  که  دیدیم  و  بود  مشخص  کاملاً  نداشت. 

تقریبا یک سال از دولت آقای ترامپ خارج شد.
که  دهیم  تشخیص  اگر  ما  که  معتقدم  من 
دارد  وجود  اسلامی  جمهوری  برای  که  تهدیدی 

تهدید  این  زمین  در  است،  امنیتی سازی  تهدید 
بازی نمی کنیم؛ لذا می توانیم سیاست فعال تری را 
داشته باشیم. البته این به معنا نیست که دست 
از مخالفت با آمریکا بکشیم، مخالفت با سلطه و 
مخالفت با استکبار می تواند برای کشور یک زمینه 
قدرت  الان  اینکه  به  توجه  با  کند،  فراهم  قدرتی 
اقتصادی  و  سیاسی  نظامی،  قدرت  صرفاً  دیگر 
البته قدرت های دیگری هم هستند مثل  نیست. 

قدرت الهام بخشی.
آن هایی که میگویند برجام ایراد داشت خب چرا 
آمریکا به برجام استناد نکرد، اگر برجام یک طرفه 
به یک جمله برجام استناد می کرد و  آمریکا  بود 
کردند  استناد  که  وقتی  آن  می شد.  خارج  آن  از 
لذا  امنیت علیه شان بودند،  ۱۳ کشور در شورای 
دوستان ما مقداری به واقعیت ها توجه کنند بهتر 

است.

گروه های  و  امر  متولیان  گفت:  بزرگ  تهران  سپاه  فرمانده 
و  قانون  رعایت  موضوع  مهر«،  »سفیران  عنوان  با  آموزش دیده 
اماکن عمومی و تذکر و روشنگری  به حجاب در  ضوابط مربوط 

قاعده مند را به صورت جدی تر پیگیری خواهند کرد.
به گزارش ایسنا، سردار حسن حسن زاده فرمانده سپاه  محمد 
رسول الله )ص( تهران بزرگ با اشاره به اهتمام مضاعف در اجرای 
قانون رعایت حجاب اظهارکرد: مردم نجیب ایران همواره در رعایت 
عفت و حیا و حفظ محیط خانواده از گزند بیگانه زبانزد و الگو بوده اند 
و همیشه برای مردان و زنان ایرانی حفظ حریم خانواده و حجاب، 

مسئله ای جدی و حتمی بوده است.
وی با اشاره به درخواست و مطالبه عمومی هموطنان و به خصوص 
شهروندان تهرانی درخصوص رعایت حجاب اسلامی و اجرای قوانین 
و ضوابط پوشش مناسب در محیط های عمومی، افزود: این خواست 
عمومی در قوانین کشور هم مورد تأکید جدی قرار گرفته و از همگان 
در سطوح مختلف و بنا به وظایف آن ها خواسته است که بسترهای 
انجام این مهم را فراهم کرده و مانع از تلاش دشمنان برای گسترش 

فساد و انحطاط جامعه شوند.
ادامه داد: امروز دشمن  فرمانده سپاه  محمد رسول الله )ص( 

سرمایه گذاری زیادی انجام داده تا شاید با نمایش فساد و بی عفتی، 
بسترهای انحطاط خانواده ها و به خصوص جوانان را فراهم کند تا از 
این طریق راهی برای ضربه زدن به سرمایه دینی و اجتماعی به ویژه 
در میان جوانان بیابد، به همین دلیل طی سال های اخیر با صرف 
اجتماعی  تقویت شبکه های  راه اندازی رسانه ها،  هزینه هنگفت، 
بدون کنترل و استفاده از مزدوران خود کوشیده با تحمیل چالش 

حجاب و بی حجابی اباحه گری را افزایش دهد.
وی با تأکید بر تلاش دشمنان در وانمود کردن فراگیری بی حجابی 
در جامعه گفت: متأسفانه عده اندکی از مردم نیز فریب جنجال ها 
و لفاظی های دروغین رسانه های غربی را خورده و به نام آزادی یا 
امثال آن در دام گسترده آن ها گرفتار شده اند، اما ما معتقدیم که 
می توان با افزایش سرمایه گذاری فرهنگی، تقویت نهادهای دینی، 
افزایش ارتباط با جوانان و آگاه کردن آن ها از اهداف پشت پرده 
سرویس های امنیتی غربی تا حد زیادی بر مشکلات مطرح در این 

حوزه فائق آمد.
گروه های  و  امر  متولیان  راستا  این  در  کرد:  تصریح  حسن زاده 
آموزش دیده با عنوان »سفیران مهر«، موضوع رعایت قانون و ضوابط 
مربوط به حجاب در اماکن عمومی و تذکر و روشنگری قاعده مند را 

به صورت جدی تر در میان اصناف، ادارات، بازار، معابر، بوستان ها، 
تفرجگاه ها و حمل و نقل عمومی تهران پیگیری خواهند کرد.

به  اشاره  با  بزرگ  تهران  رسول الله)ص(  محمد  سپاه   فرمانده 
آموزش های انجام  شده برای گروه های مردمی، بر آمادگی بسیج در 
همکاری با تمام دستگاه های متولی و مجری تأکید و عنوان کرد: 

فعالیت های مرتبط با این حوزه تقویت شده است.
مناسب  پوشش  رعایت  بر  عزیزمان  مردم  قاطبه  افزود:  وی 
کاهش  برای  آن ها  مطالبه  و  دارند  تأکید جدی  اسلامی  و  ملی 
است،  نیز یک  خواست عمومی  این حوزه  به  مربوط  معضلات 
لذا بر این باوریم که اهتمام به اجرا و نظارت بر قوانین و ضوابط 
پوشش در محیط های عمومی ضمن شکست  پروژه دشمنان در 
ایجاد چالش حجاب، سلامت و صیانت از خانواده ها و جامعه را 

تضمین خواهد کرد.
حسن زاده خاطرنشان کرد: البته در این خصوص باید گروه های 
وابسته به سرویس های اطلاعاتی غرب که در ازای دریافت پول 
یا وعده های دیگر تظاهر به بی حجابی و بی بندوباری می کنند را از 
مردم عادی یا ناآگاه جدا کرد و با اقدامات اطلاعاتی و رصد ارتباطات 

آنان، نسبت به شناسایی و برخورد با این گروه ها اقدام کرد.

جزئیات جدید از مذاکرات ایران و آمریکا به روایت ظریف

ترامپ برای مذاکره از من دعوت کرد
محمدجواد ظریف، وزیر پیشین وزارت امور خارجه برای بررسی شرایط سیاست خارجی ایران در سال ۱۴۰۲ به گفتگو پرداخته است.

رعایت قانون و ضوابط حجاب در اماکن عمومی جدی تر پیگیری می شودسردار حسن زاده: 

آقای بولتون در 
کتاب »اتاقی 

که در آن اتفاق 
افتاد« کاملًا 

تشریح می کند 
که هربار ایشان 

تا مرز استعفا 
پیش رفت برای 

اینکه مانع از 
مذاکره شود.«

حجت الاسلام محمدحسین طاهری آکردی دبیر ستاد امر به معروف گفت: 
بسیاری از فیلم های درگیری هنجارشکنان حجاب که اخیراً در فضای مجازی 
پخش می شود قدیمی است و دارند به اسم درگیری های امسال بازنشر می کنند.

به  امر  دبیر ستاد  آکردی  والمسلمین محمدحسین طاهری  حجت الاسلام 
معروف و نهی از منکر درباره »طرح نور« گفت: اردیبهشت ماه ۱۴۰۲ به دستور 
رئیس جمهور، ستاد عفاف و حجاب به ریاست احمد وحیدی وزیر کشور تشکیل 
شد و ستاد امر به معروف و نهی از منکر در کنار دیگر نهاد ها یکی از اعضای این 
ستاد است. مسؤلیت های ستاد ما در حوزه حجاب بعد از تأسیس ستاد عفاف و 
حجاب به این نهاد واگذار شد و تا الان درخواستی از سوی این نهاد برای ورود ما 

به طرح نور صورت نگرفته است.
به گزارش فارس، وی افزود: ضابطین ستاد امر به معروف و نهی از منکر 
مردمی و جهادی هستند. اگر ستاد عفاف و حجاب از ما درخواست نیرو کند 
تشکل های مردمی و ضابطین ما آماده همکاری هستند. ستاد امر به معروف و 
نهی از منکر فعالیت فرهنگی و آموزشی دارد، اما در طرح نور کار امنیتی است و 
فراجا مستقیما با این طرح سر و کار دارد، اما من یک درخواستی کرده ام آن هم 
این است که اگر کسی دستگیر شد با او برخورد قهری نشود بلکه این افراد را به 
ستاد امر به معروف و نهی از منکر معرفی کنند تا ما با آموزش های مجازی و کار 

فرهنگی کار را پیش ببریم.
طاهری آکردی بیان کرد: این تفکری که برخی از مردم دارند که ستاد امر به 
معروف کارش بگیر و ببند است، غلط است. وظیفه ستاد ما فقط محدود به 
حوزه عفاف و حجاب نیست بلکه ما مطالبه گری از دولت، نظارت مردم بر مردم 
و نظارت مردم بر دولت را نیز در وظایفمان داریم. فرمانده و نهاد بالادستی در 
حوزه عفاف و حجاب ستاد عفاف و حجاب است البته کارشناسان ما در ستاد امر 

به معروف نیز نظرات و پیشنهاداتشان را مطرح می کنند.
دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر تصریح کرد: وظیفه اصلی ستاد ما در 
حوزه عفاف و حجاب پیشگیری و آموزش است. ما آموزش به کسی که پول گرفته 
تا بی حجابی را ترویج کند و با برنامه ریزی های امنیتی دست به کشف حجاب زده 
را مطرح نمی کنیم، چون این یک مسئله امنیتی است و نیاز به برخورد قضائی 
دارد. منظور ما آموزش به افرادی است که آگاهی ندارند یا تحت تاثیر جو قرار 
گرفته اند. بسیاری از افراد از قوانین اطلاع کافی ندارند و از جرم بودن یا نبودن 
برخی موارد اطلاع ندارند. در آموزش مجازی اصول اعتقادی، آیات قرآن کریم، 
احادیث و سیره اهل بیت )علیهم السلام(، بیانات امامین انقلاب، مباحث حقوقی 

و... وجود دارد.
وی ادامه داد: من پیگیری کردم و مشخص شد بسیاری از فیلم های درگیری با 

متخلفان که اخیراً در فضای مجازی پخش می شود مربوط به سال گذشته است 
که دارند به اسم درگیری های امسال آن ها را بازنشر می کنند. بسیاری از افراد از 
روی عناد و دشمنی بی حجابی یا بدحجابی نمی کنند بلکه خیلی از اوقات سهوی 

است و با یک تذکر لسانی رعایت می کنند.
ما از طرح نور چنانچه درست اجرا شود دفاع می کنیم، اما یک نکته ای در اینجا 
وجود دارد؛ مثلا ما از قوانین راهنمایی و رانندگی حمایت می کنیم، ولی اگر افسر 
راهنمایی و رانندگی رشوه گرفت به این معنا نیست که ما از آن افسر متخلف 
دفاع می کنیم. در طرح نور هم ما از مأموران اجرایی که برخورد اشتباه داشته 
باشند دفاع نمی کنیم. همانطور که در بیانیه فراجا هم اعلام شد اگر تخلفی از 

سوی مأموران فراجا صورت گرفت حتما بررسی می شود.
حجت الاسلام والمسلمین محمدحسین طاهری آکردی اذعان کرد: سامانه 
تشکل های مردمی ستاد امر به معروف و نهی از منکر قرار بود اول اردیبهشت 
ماه افتتاح شود، اما به علت رفع نواقص حداکثر تا ۱۰ روز آینده این سامانه 
راه اندازی می شود. ما در ستاد امر به معروف و نهی از منکر آماده همکاری برای 
تأمین نیرو های جهادی از تشکل های مردمی و برگزاری کلاس آموزشی در شبکه 
آموزش مجازی هستیم. در آموزش مجازی نیاز به حضور افراد نیست بلکه با 

تلفن همراه در منزل نیز می توانند دوره آموزشی را طی کنند.

وف به فیلم های درگیری گشت ارشاد واکنش دبیر ستاد امر به معر
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سخنگوی وزارت دفاع: 
»سپند« به همه نیروهای مسلح خدمات علمی می دهد

سخنگوی وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با بیان اینکه »سپند به همه نیروهای مسلح خدمات علمی 
می دهد«، تاکید کرد: سازمان سپند در سطح مرز شکنی دانش حرکت می کند.

به گزارش ایسنا، سرتیپ پاسدار رضا طلایی نیک معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی راهبردی و سخنگوی 
وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح در جلسه روز یکشنبه ۲ اردیبهشت صحن مجلس شورای اسلامی در 
جریان بررسی گزارش کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی درباره کلیات طرح تقویت و توسعه علوم پژوهش 
و نوآوری دفاعی که با عنوان طرح تشکیل سازمان پژوهش و نوآوری دفاعی )سپند( وزارت دفاع شناخته می شود، 
طی سخنانی با گرامیداشت فرارسیدن سالروز تاسیس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: طرح تقویت و توسعه 
علوم پژوهش و نوآوری دفاعی را دانشمند شهید استاد شهید فخری زاده به عنوان رئیس سازمان سپند، پیش از 

شهادت با هم فکری مجموعه ای از همکاران و جمعی از نمایندگان دوره فعلی مجلس طراحی کردند.
وی با بیان اینکه »صهیونیست ها مسبب اصلی شهادت استاد فخری زاده به عنوان اولین رئیس و بنیانگذار 
سازمان بودند«، افزود: زمانی این طرح در دستور کار مجلس قرار گرفته است که در یک فضای جهانی، ملت 
مقاوم ایران اسلامی و مقابل صهیونیست ها و نظام استکباری قرار داریم؛ به همین جهت از هیئت رئیسه مجلس 
قدردانی می کنم. سخنگوی وزارت دفاع عنوان کرد: در حوزه نیروهای مسلح و بخش دفاعی رویه معینی داریم مبنی 
بر اینکه وقتی یک ضرورت راهبردی و بنیادی پیش می آید که ضرورتاً باید ساختاری ایجاد شود، اذن فرماندهی کل 
قوا اخذ می شود و با این اخذ آن ساختار تاسیس می شود چراکه نظام دفاعی تعطیل بردار نیست. رویه رهبری این 

است که وقتی به تشکیل سازمان جدیدی اذن می دهند، می فرمایند که بعداً سیر قانونی آن را نیز طی کنید؛ بر 
همین اساس  ۱۴ سال قبل اذن گرفته شد و ۶ سال قبل اساسنامه موقت این سازمان تصویب شد و امروز قانون 

تشکیل آن در دستور کار مجلس قرار دارد.
طلایی نیک با تاکید بر اینکه این قانون مقوم جریان دانش پایه در نظام دفاعی کشور خواهد بود، گفت: علت 
برتری امروز قدرت دفاعی ما در منطقه و منفعل شدن دشمنان ما و قابلیت ها و مزیت هایی که امروز در حوزه 
فناوری های دفاعی و سامانه ها و تسلیحات و تجهیزات در سطح جهانی کسب کردیم، علاوه بر روحیه جهادی، 

دانش پایه بودن نظام دفاعی کشور است.
وی با بیان اینکه »سازمان سپند به همه نیروهای مسلح خدمات علمی می دهد«، اظهار کرد: امروز در وزارت 
دفاع با ۱۰۰ دانشگاه قرارداد فعال داریم و درحال استفاده از همه ظرفیت های دانشگاه ها هستیم؛ همچنین با هزار و 
۲۰۰ شرکت دانش بنیان قرارداد جاری داریم؛ اما بکار گیری این دانش و توانمندی نخبگان و جوانان مستعد کشور 

نیازمند سازمانی است که عهده دار این مسئولیت شود.
سخنگوی وزارت دفاع با تاکید بر اینکه سازمان سپند در سطح مرز شکنی دانش حرکت می کند، گفت: از نظر 
مسائل حفاظتی امکان بیان دستاوردهای علمی عظیم سازمان در دوره موقت تشکیل وجود ندارد. سرریز این 
دانش دفاعی در حوزه های گوناگون استفاده می شود و این سازمان باید به حوزه های مرزشکنی دانش به گونه ای 

ورود کند که در دشمن غافلگیری ایجاد کند.


